
Høringsssvar fra Udsatterådet (formand og næstformand) 

 

− Allerførst vil vi gerne påpege at høringssvaret fra udsatterådet kun er udformet af formand 

og næstformand, da der har været relativ kort svarfrist. Hvis det er muligt ønsker vi os en 

anden gang længere tid, da det er vigtigt for os at alle rådsmedlemmer bliver inddraget. 

  

 

− Udsatterådet ser gerne at de eksisterende akuttilbud fortsat har den kvalitet som vi hører er 

på stederne. 

 

− Det bekymrer Udsatterådet, at borgere på kærsangervej 252 revisiteres til et lavere niveau af 

service, efter de er indskrevet på botilbuddet. Borgerne på stedet er domsanbragte, og er 

afhængige af den hjælp de først er blevet visiteret til for at kunne bibeholde et værdigt liv. 

 

− Det undrer Udsatterådet at budgettet ikke vokser i takt med den stadig stigende gruppe af 

særligt sårbare, udsatte borgere. 

 

− Budgettet på den administrative post svarer nogenlunde til den afsatte post på socialområdet. 

Dette vil vi gerne give en særlig opmærksomhed, da vores borgere ofte farer vild i den hær 

af ansatte de skal igennem for at få den hjælp de har brug for. Vi ønsker at 

sammenhængsmodellen kan give et bedre og hurtigere overblik for de udsatte, så vejen til 

hjælp ikke er så lang som den er i dag. 

 

− Udsatterådet ønsker et overblik over hvor og hvornår Viborg kommune anvender eksterne 

konsulenter, da dette kan trække penge fra budgettet. 

 

 

− Udsatterådet er glade for initiativet omkring Boblberg, da det giver mange borgere mulighed 

for at mødes, men stiller sig tvivlende overfor hvorvidt de mest udsatte grupper for glæde af 

det. 

 

− Vi ser i udsatterådet at de mest udsatte, sårbare grupper ikke figurerer tydeligt nogen steder, 

hvilket giver anledning til bekymring. 

 

− Til slut vil Udsatterådet gerne rose initiativerne omkring psykologhjælp til sårbare unge, de 

nye transportmuligheder for borgere på botilbud og med bostøtte, samt byggeriet på 

Vibohøj. 

 

 


